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• Elke 4 jaar vieren wij de Paralympische Spelen, een uitzonderlijk evenement dat de 
inspanningen en de voorbereiding van onze atleten bekroont. 

• De prestaties van onze topsporters zijn uitzonderlijk en verdienen alle erkenning. 

• Daarom heeft het Belgian Disability Forum na de Paralympische Spelen van 2020 het beleid 
gevraagd om de prijzen voor Paralympische en Olympische medaillewinnaars gelijk te 
trekken, een elementaire kwestie van non-discriminatie.  

• Wel, voor Parijs is dit nu ook echt het geval! 

• Alvast proficiat aan alle sporters die tussen nu en 8 september medailles zullen winnen, 
maar zeker ook aan allen die zich hebben gekwalificeerd. Ook de teams die de atleten 
begeleiden verdienen felicitaties. Zij dragen allemaal hun steentje bij, en meedoen is en blijft 
het belangrijkste!  

 
Want inderdaad, deelnemen vormt in België de echte uitdaging.   
 

• Het is essentieel dat iedereen de kans krijgt om dagelijks te kunnen sporten op een 
manier die toegankelijk is, zowel praktisch als financieel.  

• Dit vereist niet alleen een toegankelijke infrastructuur, maar ook vlotte verplaatsingen 
tussen het sportterrein en de woonplaats en ook begeleiding, telkens wanneer nodig.  

• Maar om mensen met een handicap in staat te stellen deel te nemen aan 
sportactiviteiten, moeten ze de nodige informatie hebben over de mogelijkheden en 
sportfaciliteiten die aan hun behoeften voldoen. 

 
Topsport en sport voor iedereen zijn dan ook twee zijden van dezelfde medaille: ze versterken en 
verbeteren elkaar. 

• Als atleten een professioneel niveau bereiken, is dat omdat ze in hun sportieve 
mogelijkheden geloofden. 

• Van de 7000 sportclubs in de Franse Gemeenschap staan er momenteel slechts 200 open 
voor mensen met een handicap (de handisportclubs zelf), minder dan 3% dus ; in het 
Vlaamse Gewest heeft ook nog maar 14% van de sportclubs een specifiek programma voor 
sporters met een lichamelijke of verstandelijke handicap. 

• U hoort het, het vraagt nog heel wat inspanningen om dit mogelijk te maken : concrete 
stappen zijn nodig en die mogen niet meer uitgesteld worden ; er is dus dringend beterschap 
nodig.   

• Er is meer toegankelijke infrastructuur nodig, maar ook een professionelere, performantere 
en inclusievere sportomkadering. 

• De omkadering voor aangepaste sport moet beter worden gesubsidieerd dan nu het geval is. 
 

 
Sport promoot immers waarden die essentieel zijn in onze samenleving: ik spreek niet alleen van 
zelfontwikkeling, weerbaarheid en streven naar de top; er is ook de hele sociale dimensie van sport, 



evenals het aloude principe van een gezonde geest in een gezond lichaam, wat zorgt voor 
zelfvertrouwen en wederzijds respect.   
 
Tot besluit:  

• De Paralympische Spelen zijn een mooi voorbeeld van wat de Nationale Hoge Raad voor 
Personen met een Handicap van België verwacht op het vlak van inclusie. we hebben hier 
de afgelopen dagen (maar ook de komende dagen) heel wat talenten het beste van 
zichzelf zien geven, zien groeien en hun zelfvertrouwen een boost zien krijgen. Tenslotte 
hebben ze ook volledig kunnen deelnemen aan de maatschappij als volwaardige sporters.  

• Maar dat op zich is niet genoeg: het aantal inclusieve sportclubs in België ligt veel te laag. 
Veel kinderen en volwassenen met een handicap hebben geen toegang tot recreatieve 
sport. Nochtans heeft België, door in 2009 het VN-Verdrag inzake de rechten van personen 
met een handicap te ratificeren en in 2021 zijn grondwet aan te passen, zich ertoe 
verbonden om de samenleving en het dagelijkse leven inclusiever te maken voor iedereen.   

• Als we willen dat deze sportieve voornemens worden gerealiseerd - en dit voor alle 
sportniveaus en -disciplines -, dan zijn er een planning en budgetten nodig. Vanuit die visie 
betekent de huidige regeringsvorming in de verschillende deelstaten van België een 
uitgelezen moment om de politici te sensibiliseren.  

• Concreet: de middelen voor FEMA en de Ligue Handisport Francophone voor de Federatie 
Wallonië-Brussel en voor G-sport Vlaanderen voor het Vlaamse Gewest moeten dringend 
omhoog. 

• Tot slot: de organisatie van de Paralympische Spelen in Parijs heeft de stad zeker 
vooruitgeholpen op het vlak van toegankelijkheid en inclusie. Het was ook een 
gelegenheid om werkpunten te identificeren voor de toekomst. Zoals bij elk evenement 
zal de eindevaluatie belangrijk zijn om de koers voor de toekomst uit te stippelen. Ook 
hier ziet de Nationale Hoge Raad voor Personen met een Handicap de kracht van het 
goede voorbeeld: elke stad, ja, elk dorp moet hier rekening mee houden bij elk evenement 
of festival... 

• En ik eindig met deze laatste aanbeveling: betrek bij elke voorbereiding van een 
evenement de handicaporganisaties en toegankelijkheidsbureaus. Zij zijn immers goed 
vertrouwd met alle uitdagingen. Hun bijdrage is uw garantie voor een succesvol en 
toegankelijk evenement voor iedereen, nu en in de toekomst. 

 
Bedankt voor uw aandacht 
 


